
                                     

Acta la Junta Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 16 

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 27. enero . 2025

Hora inicio/fin: 20:00  /  21:27

Lugar: Cámara Agraria Local, Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros asistentes:

SERGIO TOLEDO LLORENS
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
VICKY AMORES HEREDIA
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
JOAN BERNAT MAYOR

Miembros ausentes: 

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ

Presidente (PP)
Concejal (PP) 
Concejal (Vicepresidente – VOX)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
Vecino (PSOE) 
AVV Rafalafena
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Rafalafena dels Tarongers
AFA CP Enriqueta Agut 

AVV Gumbau

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al primer punto del orden 
del día:

1º.-  Aprobación del acta de la sesión anterior: 16/12/2024.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente.

El señor Presidente comenta, algunos temas de la última Junta, contestadas por 
los Servicios Técnicos: 

-  Que  en la  calle  Músico Perfecto Artola,  casi  llegando a la  Av del  Mar.  Está 
levantada por las raíces y cuando llueve se hace un gran charco. Se solicita se solucione 
este problema.
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R/ El día 7/01/2025 se inspeccionó la zona, incluso se habló con algunos de los  
miembros de la Junta. Se programa su reparación para las próximas actuaciones.

- Que las palmeras del bulevar Vicente Blasco Ibáñez están soltando frutos, lo que 
hace que se ensucien las aceras. Se puede dar alguna solución a este problema?

R/ Se podaron este verano para quitar hojas secas y ramos florales. Puede que  
haya salido alguno más que es el que tira frutos ahora. Se da un repaso para quitarlos.

-  Que  El  parking  subterráneo  de  la  Piscina  provincial,  no  funciona  la  señal 
luminosa que se coloca a la salida de dicho parking.

R/  El  señor  presidente  comenta  al  respecto  que  ha  estado  hablando  con  la  
empresa que gestiona dichas instalaciones y lo mirarán para que funcione.

Por otra parte el señor Presidente comenta lo siguiente:

Los Técnicos fueron a ver los bancos del Bulevar Vicente Blasco Ibáñez y en 
breve comenzarán con las reparaciones, tratamiento contra el óxido y pintura.

Se ha recibido finalmente la zona de infantil de la Av del Mar, que está abierta ya 
desde las pasadas fiestas Navideñas.

La  propuesta  de  la  zona  de  Ajedrez  que  salió  en  los  últimos  presupuestos 
participativos, se instalará entre febrero y marzo del año en curso.

En cuanto al  carril  bici  hay una posible solución,  pasando por la calle  Matilde 
Salvador. La licitación se llevará a cabo ahora en primavera con la intención de que finalice 
a final de año.

Desde Cultura, nos comunican que  se llevó en la Junta de Gobierno Local de 
fecha 24 de enero  de 2025,  la  propuesta  relativa  a la  denominación  del  Paseo  de la 
Policía Nacional. Se modifica el nombre del tramo del Paseo del Río Nilo, entre las calles 
Río Sella y Río Tiétar, pasando a denominarse Paseo de la Policía Nacional.

En el próximo Pleno del Ayuntamiento irá el informe ambiental de Censal III, que 
abarca desde las dependencias de la Comisaría de Policía Nacional hacia el Sur, que es el 
inicio para empezar el Parque de Censal. Un parque de 122.000 metros cuadrados y que 
se realizará en tres fases.  Una primera fase, la más cercana a las viviendas, de 40.000 
metros cuadrados.

3º.-  Invitación  al  Sr.  Concejal  delegado  de  Movilidad,  Medio  Ambiente  y 
Desarrollo sostenible, Cristian Ramírez Martínez.

El  señor  Cristian  Ramírez  Martínez,  Concejal  delegado  de  Movilidad,  Medio 
Ambiente y Desarrollo Sostenible, estuvo contestando algunos temas que se han resuelto, 
otros que se van a resolver  en breve,  y  otros que se encuentran en estudio,  en este 
Distrito, como la colocación de un semáforo en la calle Columbretes 30; también en la calle 
Columbretes frente a la cafetería Arona, colocación de un paso de peatones, pendiente del 
rebaje de la acera; se va a colocar una señal de dirección obligatoria  en el parking interior 
de la zona donde está el centro 3ª edad Virgen del Pilar en calle Moncofar; el semáforo 
ubicado enfrente del bar Blesa, en la calle Maestro Falla esquina con calle Segarra Ribes 
que tarda mucho en ponerse en verde para los peatones, se ha revisado las fases y son 
correctas 60”x40”, vehículos y peatones; de momento se van a quedar los tres carriles de 
circulación en la calle Fernando el Católico.

El señor Ramírez contestó también a las preguntas planteadas por miembros de 
la Junta, referentes al carril bici, como el de la calle Herrero, que se convierte en ciclocalle,  
desde calle Sagasta a plaza la Paz, y también referentes al TRAM en las que se le pedía 
mejorar las frecuencias de paso de cara al fin de semana.
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4º.- Ruegos y Preguntas.

Interviene  M.ª Cruz Jiménez Redondo (Asociación Vecinos Doctor Marañón y 
Adyacentes).

La señora Jiménez comenta que se han estado podando árboles en el barrio; y en 
cuanto al tema de arreglo de calles y aceras, se reunirán con el Concejal de Urbanismo, 
Sergio Toledo, para concretar realmente que es lo que quiere el vecindario.

Interviene  Issanka Rodríguez Monserrat (Asociación  Vecinos  Rafalafena dels 
Tarongers). 

La Señora Rodríguez expresa su malestar al señor Presidente por no cumplir el 
acuerdo bilateral en lo referente a la subvención para la rehabilitación del Plan de Barrios 
del Grupo Rafalafena dels Tarongers. La señora Rodríguez pasa al señor Secretario por 
email su intervención para que conste en acta:

“ queríamos dejar constancia en acta de la situación en la que nos encontramos 
en la actuación del Ayuntamiento en la rehabilitación del plan de barrios de Rafalafena 
Tarongers por la que nos sentimos engañados y defraudados por los siguientes motivos, 
que no son otros que el  incumplimiento de su palabra en lo que teníamos acordado y 
firmado:

-  En  primer  lugar,  el  incumplimiento  del  acuerdo  bilateral  en  el  que  el 
ayuntamiento  es  el  gestor  público  de  la  rehabilitación,  encargado  de  elaborar  y 
comprometerse en la planificación de las actuaciones y el control y cumplimiento de los 
plazos; ya que se ha contratado un arquitecto privado para la nueva redacción de proyecto, 
ya redactado y pagado por el Ayuntamiento con la oposición el  día que se pidió dicha 
subvención a la Unión Europea, y se han abierto dos oficinas técnicas que han supuesto 
un millón y medio de euros a cargo y pagado con el dinero de dicha subvención.

- En segundo lugar, el incumplimiento de la memoria con el proyecto redactado 
por Babiloni, el cual fue aprobado por la Unión Europea para recibir el dinero para dicha 
rehabilitación, en la que constan cinco partidas, de las cuales este gobierno ha rechazado 
dos, la accesibilidad que conlleva el montaje de ascensores y el cambio de carpintería de 
la fachada.

Únicamente pedimos que esté gobierno cumpla su palabra en lo acordado y se 
lleven a cabo todas las partidas por la que esta subvención fue aprobada por la Unión 
Europea.

En esta actuación se está jugando con los sentimientos y la calidad de vida de 
muchas personas que no pueden salir de sus viviendas, tanto minusválidos como personas 
mayores vecinos de Castellón que habían puesto toda su confianza y esperanza en el 
Ayuntamiento con esta subvención, por la que los vecinos de este barrio luchamos para 
conseguir muchísimo, entregando documentación y cumpliendo todos los requisitos que 
para ella se exigían.

El  19 de noviembre de 2023 mantuvieron una reunión con nosotros en la que 
comprometían a cumplir  con cada uno de los cinco puntos existentes en la memoria y 
proyecto, enseñándonos un diseño de edificio moderno con la instalación de ascensores 
que nada tiene que ver con lo que a día de hoy quieren hacer.

Pedimos únicamente este Ayuntamiento cumpla su palabra.”

Interviene Esteban Adell Boix (Asoci. Vecinos Bulevar Vicente Blasco Ibáñez). El 
señor Adell comenta lo siguiente:
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Que había un contenedor de pilas junto a la hormiga (en el Bulevar Vicente Blasco 
Ibáñez) y en la remodelación lo quitaron. Si se puede volver a poner dicho contenedor.

Finalmente el señor Adell recuerda al señor Presidente que avisen a la Asociación 
de Vecinos cuando dispongan del proyecto del Recinto de Ferias y Mercados.

Interviene Joan Bernat Mayor (AFA CP Enriqueta Agut). El señor Bernat comenta 
lo siguiente:

en el CP Enriqueta Agut hubo un problema con un radiador en las aulas al salirse 
el agua. Se deberían revisar las instalaciones para evitar males mayores.

Las  protecciones  de  los  postes  de  las  canastas  de  baloncesto  están  muy 
deterioradas. Se deberían cambiar.

Interviene  Vicky Amores Heredia (Asociación Vecinos Rafalafena).  La señora 
Amores  comenta  nuevamente  y  aprovechando  que  está  en  la  reunión  el  Concejal  de 
Movilidad, que el sentido de la circulación de vehículos por la calle Madrid debería permitir 
seguir hasta la calle Peñíscola.

Que se debería poner un banco adicional en la parada de Bus, calle Rafalafena, 
frente al supermercado Consum.

Se deberían arreglar o cambiar los bancos detrás de la biblioteca de Rafalafena, 
en el Paseo de la Amistad, que están muy deteriorados

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna 
horas  y  veintisiete  minutos,  extendiéndose  de  ella  la  presente  acta  firmada  por  el 
Presidente y el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta de la Junta Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 16

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 27. gener . 2025

Hora inici/fi: 20:00 / 21:27

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres assistents:

SERGIO TOLEDO LLORENS
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
VICKY AMORES HEREDIA
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
JOAN BERNAT MAYOR

Membres absents: 

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ

Presidente (PP)
Concejal (PP) 
Concejal (Vicepresidente – VOX)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
Vecino (PSOE) 
AVV Rafalafena
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Rafalafena dels Tarongers
AFA CP Enriqueta Agut 

AVV Gumbau

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al primer punt de l'orde del dia:

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 16/12/2024.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

El  senyor  President  comenta,  alguns  temes  de  l'última  Junta,  contestades  pels 
Servicis Tècnics: 

- Que al carrer Músic Perfecte Artola, quasi arribant a la Av de la Mar. Està alçada per  
les arrels i quan plou es fa un gran toll. Se sol·licita se solucione este problema.
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R/ El dia 7/01/2025 es va inspeccionar la zona, fins i tot es va parlar amb alguns dels  
membres de la Junta. Es programa la seua reparació per a les pròximes actuacions.

- Que les palmeres del bulevard Vicente Blasco Ibáñez estan soltant fruits, la qual 
cosa fa que s'embruten les voreres. Es pot donar alguna solució a este problema?

R/ Es van podar este estiu per a llevar fulles seques i rams florals. Pot ser que haja 
eixit algun més que és el que tira fruits ara. Es dona un repàs per a llevar-los.

- Que El pàrquing subterrani de la Piscina provincial, no funciona el senyal lluminós 
que es col·loca a l'eixida d'este pàrquing.

R/ El senyor president comenta al respecte que ha estat parlant amb l'empresa que 
gestiona estes instal·lacions i ho miraran perquè funcione.

D'altra banda el senyor President comenta el següent:

Els Tècnics van anar a veure els bancs del Bulevard Vicente Blasco Ibáñez i en breu 
començaran amb les reparacions, tractament contra l'òxid i pintura.

S'ha rebut finalment la zona d'infantil de la Av de la Mar, que està oberta ja des de les  
passades festes De Nadal.

La proposta de la zona d'Escacs que va eixir en els últims pressupostos participatius,  
s'instal·larà entre febrer i març de l'any en curs.

Quant al carril bici hi ha una possible solució, passant pel carrer Matilde Salvador. La 
licitació es durà a terme ara a la primavera amb la intenció que finalitze a final d'any.

Des de Cultura, ens comuniquen que es va emportar en la Junta de Govern Local de 
data 24 de gener de 2025, la proposta relativa a la denominació del  Passeig de la Policia  
Nacional. Es modifica el nom del tram del Passeig del Riu Nil, entre els carrers Riu Segella i  
Riu Tiétar, passant a denominar-se Passeig de la Policia Nacional.

En el pròxim Ple de l'Ajuntament anirà l'informe ambiental de Censal III, que abasta 
des de les dependències de la Comissaria de Policia Nacional cap al Sud, que és l'inici per a 
començar el Parc de Censal. Un parc de 122.000 metres quadrats i que es realitzarà en tres 
fases. Una primera fase, la més pròxima a les vivendes, de 40.000 metres quadrats.

3r.-  Invitació  al  Sr.  Regidor  delegat  de  Mobilitat,  Medi  Ambient  i 
Desenvolupament sostenible, Cristian Ramírez Martínez.

El senyor Cristian Ramírez Martínez,  Regidor  delegat  de Mobilitat,  Medi  Ambient  i  
Desenvolupament Sostenible, va estar contestant alguns temes que s'han resolt, uns altres que 
es resoldran en breu, i altres que es troben en estudi, en este Districte, com la col·locació d'un 
semàfor al carrer Columbretes 30; també al carrer Columbretes enfront de la cafeteria Arona, 
col·locació d'un pas de vianants,  pendent del  rebaixe de la vorera;  es col·locarà un senyal 
d'adreça obligatòria en el pàrquing interior de la zona on està el centre 3a edat Verge del Pilar  
en carrer Moncofar; el semàfor situat enfront del bar Blesa, al carrer Mestre Falla escaira amb 
carrer Segarra Ribes que tarda molt a posar-se en verd per als vianants, s'ha revisat les fases i 
són correctes 60”x40”, vehicles i vianants; de moment es quedaran els tres carrils de circulació 
al carrer Fernando el Catòlic.

El senyor Ramírez va contestar també a les preguntes plantejades per membres de la 
Junta,  referents  al  carril  bici,  com el  del  carrer  Herrero,  que  es  convertix  en  carrer  amb 
preferència per a bicicletes, des de carrer Sagasta a plaça la Pau, i també referents al TRAM 
en les quals se li demanava millorar les freqüències de pas de cara a la fi de setmana. C
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4t.- Precs i Preguntes.

Intervé M.ª Cruz Jiménez Redondo (Associació Veïns Doctor Marañón i Adjacents).

La senyora Jiménez comenta que s'han estat podant arbres en el barri; i quant al tema 
d'arranjament de carrers i voreres, es reuniran amb el Regidor d'Urbanisme, Sergio Toledo, per 
a concretar realment que és el que vol el veïnat.

Intervé Issanka Rodríguez Monserrat (Associació Veïns Rafalafena dels Tarongers). 

La Senyora Rodríguez expressa el seu malestar al senyor President per no complir  
l'acord  bilateral  referent  a  la  subvenció  per  a  la  rehabilitació  del  Pla  de  Barris  del  Grup 
Rafalafena dels Tarongers. La senyora Rodríguez passa al senyor Secretari per email la seua 
intervenció per deixar-ne constància en acta:

“ volíem deixar constància en acta de la situació en la qual ens trobem en l'actuació de 
l'Ajuntament en la rehabilitació del pla de barris de Rafalafena Tarongers per la qual ens sentim 
enganyats i defraudats pels següents motius, que no són uns altres que l'incompliment de la 
seua paraula en el que teníem acordat i firmat:

- En primer lloc, l'incompliment de l'acord bilateral en el qual l'ajuntament és el gestor  
públic  de  la  rehabilitació,  encarregat  d'elaborar  i  comprometre's  en  la  planificació  de  les 
actuacions i el control i compliment dels terminis; ja que s'ha contractat un arquitecte privat per 
a la nova redacció de projecte, ja redactat i pagat per l'Ajuntament amb l'oposició el dia que es 
va demanar esta subvenció a la Unió Europea, i s'han obert dos oficines tècniques que han 
suposat un milió i mig d'euros a càrrec i pagat amb els diners d'esta subvenció.

- En segon lloc, l'incompliment de la memòria amb el projecte redactat per *Babiloni, el  
qual va ser aprovat per la Unió Europea per a rebre els diners per a esta rehabilitació, en la  
qual  consten  cinc  partides,  de  les  quals  este  govern  ha  rebutjat  dos,  l'accessibilitat  que 
comporta el muntatge d'ascensors i el canvi de fusteria de la façana.

Únicament demanem que estiga govern complisca la seua paraula en els acords i es 
duguen a terme totes les partides  per  la  qual  esta subvenció va ser aprovada per la Unió 
Europea.

En esta actuació  s'està jugant  amb els  sentiments  i  la  qualitat  de vida de moltes 
persones que no poden eixir de les seues vivendes, tant minusvàlids com persones majors  
veïns de Castelló que havien posat tota la seua confiança i esperança a l'Ajuntament amb esta 
subvenció,  per  la  qual  els  veïns  d'este  barri  lluitem per  a  aconseguir  moltíssim,  entregant 
documentació i complint tots els requisits que per a ella s'exigien.

El  19  de  novembre  de  2023  van mantindre  una  reunió  amb nosaltres  en  la  qual 
comprometien  a  complir  amb cada un dels  cinc  punts  existents  en  la  memòria  i  projecte, 
ensenyant-nos un disseny d'edifici modern amb la instal·lació d'ascensors que res té a veure 
amb el que hui dia volen fer.

Demanem únicament este Ajuntament complisca la seua paraula.”

Intervé Esteban Adell Boix (Asoci. Veïns Bulevard Vicente Blasco Ibáñez). El senyor 
Adell comenta el següent:

Que hi havia un contenidor de piles al costat de la formiga (al Bulevar Vicente Blasco 
Ibáñez) i en la remodelació el van llevar. Si es pot tornar a posar este contenidor.

Finalment el senyor Adell recorda al senyor President que avisen a l'Associació de 
Veïns quan disposen del projecte del Recinte de Fires i Mercats.

C
ód

. V
al

id
ac

ió
n:

 A
TA

PN
H

YK
E2

X3
7F

LM
YF

X7
LF

R
G

D
 

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

 h
ttp

s:
//s

ed
e.

ca
st

el
lo

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 fi
rm

ad
o 

el
ec

tró
ni

ca
m

en
te

 d
es

de
 la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pá
gi

na
 7

 d
e 

8 



Intervé  Joan Bernat Mayor (AFA CP Enriqueta Agut). El senyor Bernat comenta el 
següent:

en el CP Enriqueta Agut va haver-hi un problema amb un radiador a les aules en eixir-
se l'aigua. S'haurien de revisar les instal·lacions per a evitar mals majors.

Les  proteccions  dels  pals  de  les  canastres  de  bàsquet  estan  molt  deteriorades. 
S'haurien de canviar.

Intervé  Vicky Amores Heredia (Associació Veïns Rafalafena).  La senyora Amores 
comenta novament i aprofitant que està en la reunió el Regidor de Mobilitat, que el sentit de la 
circulació de vehicles pel carrer Madrid hauria de permetre seguir fins al carrer Peníscola.

Que s'hauria de posar un banc addicional en la parada de Bus, carrer Rafalafena,  
enfront del supermercat Consum.

S'haurien d'arreglar o canviar els bancs darrere de la biblioteca de Rafalafena, en el 
Passeig de l'Amistat, que estan molt deteriorats

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores i  
vint-i-set minuts, estenent-se d'ella la present acta firmada pel President i el Secretari.

                      (Document firmat electrònicament al marge.)
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